



**ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်တွင်နေထိုင်သော လူဦးရေ နှစ်သိန်း ငါးသောင်း၏ ကျန်းမာရေး နှင့်ပညာရေး အခွင့်အလမ်းများ ဆုံးရှုံးနိုင်ဖွယ်ရာ အခြေအနေ**

(ထိုင်းနိုင်ငံ၊ မဲဆောက်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၁ ရက် ၂၀၁၇ ခုနှစ်)

ယနေ့ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ၊ ၁၁ ရက်နေ့တွင် မယ်တော်ဆေးခန်း၏ ရန်ပုံငွေ ရှာဖွေရေး လှုပ်ရှားမှုတစ်ရပ် စတင်ပြုဖြစ်ကြောင်း အများပြည်သူသိရှိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ မယ်တော်ဆေးခန်းမှ ရန်ပုံငွေရှာဖွေရေး လှုပ်ရှားမှု လုပ်ဆောင်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ထိုင်း-မြန်မာ နယ်စပ်တွင် မှီတင်း နေထိုင်ကြသော မြန်မာနိုင်ငံမှ နေရပ်စွန့်ခွာလာကြသူများနှင့် အခွင့်အလမ်း နည်းပါးသူ လူဦးရေ နှစ်သိန်း ငါးသောင်းကျော် အတွက် အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် ပညာရေး ဝန်ဆောင်မှုများအား လာမည့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် လိုအပ်နေသော လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှု ကုန်ကျစရိတ်များ ကာမိစေရန်ဖြစ်ပါသည်။ မယ်တော်ဆေးခန်းသည် ၁၉၈၉ ခုနှစ် စတင်တည်ထောင်ခဲ့ချိန်မှ စတင်ကာ ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်တစ်လျှောက် အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်ပေးနေသော ဆေးခန်း ဖြစ်ပါသည်။

ပြည်တွင်းပဋိပက္ခများနှင့် ဆင်းရဲမွဲတေမှုများဒဏ်ကို ရင်ဆိုင်ရသည့် ဒေသခံ ပြည်သူများအတွက် ကျန်းမာရေးနှင့်ပတ်သက်လျှင် မယ်တော်ဆေးခန်းသည် တစ်ခုတည်းသော အခမဲ့ ကျန်းမာရေး ပြုစုစောင့်ရှောက်ပေးသည့် ဆေးခန်းဖြစ်ပါသည်။ အကယ်၍ ဤဝန်ဆောင်မှုများ ရပ်တန့် သွားမည်ဆိုပါက သိန်းနှင့်ချီသော လူဦးရေကို ထိခိုက်သွားစေမည်ဖြစ်ပြီး ထိုင်း-မြန်မာ နယ်စပ် တစ်လျှောက် နေထိုင်ကြသူများအတွက် အခြေခံကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု ရရှိနိုင်စရာအခွင့်အလမ်းများ ဆုံးရှုံးသွားမည့် အခြေအနေဖြစ်ပါသည်။

မယ်တော်ဆေးခန်းအား စတင်တည်ထောင်ခဲ့သူ ဆရာမကြီး ဒေါက်တာစင်သီယာမောင်မှ "ကျမတို့အနေနဲ့ မြန်မာပြည်က အခွင့်အလမ်းနည်းပါးပြီး အကူအညီလိုအပ်နေတဲ့ ပြည်သူလူထုတွေအတွက် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးလာတာ နှစ်ပေါင်း (၃၀) ရှိပါပြီ။ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူတွေအတွက် ကျန်းမာရေး ပြုစု စောင့်ရှောက်မှု ပေးနေတဲ့နေရာမှာ မယ်တော်ဆေးခန်းဟာ အရမ်းအရေးကြီးတဲ့ အခန်းကဏ္ဍတခုကနေ ပါဝင်လုပ်ဆောင်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာပြည်အတွင်း ကျန်းမာရေးစနစ်ကောင်းတစ်ခု ခိုင်ခိုင်မာမာ တည်ထောင်လာနိုင်တဲ့ အချိန်အထိ ကျမတို့အနေနဲ့ လူထုကို စောင့်ရှောက်ဖို့ အထူးသဖြင့် အမျိုးသမီးနဲ့ ကလေးသူငယ်တွေကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဒီနေ့အထိ ကျမတို့ဆေးခန်းရဲ့ စုစုပေါင်းလူနာတစ်ဝက်လောက်က ကျန်းမာရေးပြုစုကုသမှုနဲ့ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုတွေရဖို့အတွက် မြန်မာဖက်ကနေ ထိုင်းနိုင်ငံဖက်ကိုကူးပြီး ကျမတို့ဆီလာကြသူတွေဖြစ်တယ်။ သူတို့ ဒီလိုအကူအညီတွေရဖို့ ကျမတို့အပေါ်မှာ မှီခိုနေကြရပါတယ်။ သူတို့တွေကို ကျမတို့ ပစ်ထားလို့မရပါဘူး။" ဟု ဆိုပါသည်။



၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူညီချက်အား တစ်စိတ် တစ်ဒေသ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ခြင်းအား ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ကနဦးခြေလှမ်းအဖြစ် ရှုမြင်ခဲ့ကြသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ အခြေအနေမှာ ထိလွယ်ရှလွယ်အနေအထားတွင် ရှိနေဆဲဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်းတွင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ ရှိနေဆဲဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်း တွင်လည်း ပဋိပက္ခများ တစ်ခါတရံ ပေါ်ပေါက်နေဆဲဖြစ်သည်။ ဆယ်စုနှစ်နှင့်ချီနေသော ပြည်တွင်း ပဋိပက္ခများကြောင့် ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့် ရွှေ့ပြောင်းရသူပေါင်းမှာ ၆ သိန်း ၄ သောင်းကျော်အထိ ရှိနေပြီး ထိုင်း-မြန်မာ နယ်စပ်တစ်လျှောက် ဒုက္ခသည်စခန်းများတွင်လည်း ဒုက္ခသည်ပေါင်း ၉ သောင်း ၆ ထောင်ကျော် ရှိနေဆဲဖြစ်ပါသည်။ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများအပြင် မြေယာသိမ်းခံရမှုများလည်း နိုင်ငံတစ်ပိုင်းအတိုင်းအတာဖြင့်ဖြစ်ပွားနေသည့်အတွက် အိုးအိမ်စွန့်ရွှေ့ပြောင်းရသူများနှင့် ထိခိုက်လွယ် လူထုများအတွက် ပိုမို၍ဒုက္ခဖြစ်စေခဲ့ပြီး ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှုများဖြစ်စေရန် တွန်းအားပေးသကဲ့သို့ ဖြစ်နေပါသည်။ ယင်းကဲ့သို့သော အခြေအနေများကို ရင်ဆိုင်ရသည့် လူထုများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးပြုစောင့်ရှောက်မှု ရှာဖွေရာတွင် စရိတ်စက မကြီးပဲ သင့်တော်ကောင်းမွန်သည့် ကျန်းမာရေး ပြုစောင့်ရှောက်မှုကို လက်လှမ်းမီ နိုင်ရန်အတွက် အခက်အခဲ အတားအဆီးများစွာ ရင်ဆိုင်ကြ ရပါသည်။

မယ်တော်ဆေးခန်းတွင် လူနာအားလုံးအတွက် လုံခြုံစိတ်ချရမှုနှင့် လေးစားမှုကိုအခြေခံသည့် ကျန်းမာရေး ဝန်ဆောင်မှုများကို ပေးထားသည့်အတွက် လူနာများသည်လည်း ယင်းကဲ့သို့ ဝန်ဆောင်မှုများကို ရယူရန် ဝေးလံသော နေရာဒေသ အများအပြားမှ လာကြခြင်းဖြစ်သည်။ မယ်တော်ဆေးခန်း၏ လူနာများတွင် မြန်မာပြည်တွင်းမှ လာရောက်ကြသော ဒုက္ခသည်များ၊ ပြည်တွင်းအိုးအိမ်စွန့် ရွှေ့ပြောင်းရသူများနှင့် လယ်သမားများအပြင် ထိုင်းနိုင်ငံတွင် တရားမဝင် နေထိုင်အလုပ်လုပ်ကြသော ရွှေ့ပြောင်း အလုပ်သမားများလည်း ပါဝင်ပါသည်။ မယ်တော်ဆေးခန်းတွင် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် စိတ်ကျန်းမာရေးကို ဦးစားပေးအဖြစ်ကုသပေးသည့်အပြင် နာတာရှည်ရောဂါများ၊ ကူးစက်ရောဂါများ၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရသူများကိုပါ လက်ခံကုသပေးနေပါသည်။ ယခင်နှစ် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် မယ်တော်ဆေးခန်း၌ လာရောက်ကုသမှုခံယူကြသော စုစုပေါင်းလူနာအရေအတွက်မှာ ၁ သိန်း ၁ သောင်း ရှိခဲ့ပြီး မွေးလူနာပေါင်း ၂၅၀၀ ရှိခဲ့ပါသည်။ ယေဘုယျအားဖြင့် မယ်တော် ဆေးခန်းသည် လူနာများအတွက် ကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်သက်၍ တစ်ခုတည်းသော ရွေးချယ်စရာဖြစ်ပါသည်။ ယင်းကဲ့သို့ အားထားရသော ဆေးခန်းမျိုးသည် အလှူငွေမလုံလောက်မှုကြောင့် ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ရပ်ဆိုင်းရပါက ကျန်းမာရေးစရိတ် မတတ်နိုင်သည့် လူနာအများစုအား ကုန်ကျစရိတ်များသည့် အခြားဆေးခန်းများသို့ သွားရောက်ကြရန် ဖိအားပေးနေသလို ဖြစ်နေပါလိမ့်မည်။ ထိုအခြေအနေမျိုးတွင် ကျန်းမာရေး စရိတ်မတတ်နိုင်သော လူနာများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ မခံယူနိုင်ကြတော့ပဲ ရောဂါဝေဒနာများ ပိုမိုဆိုးရွား လာကာ ၎င်းတို့၏ ထိခိုက်လွယ် အကူအညီလိုအပ်နေသော ဘဝများအတွက် အန္တရာယ်များ ပိုမို ကျရောက်လာမည့်အရေးအား မိမိတို့မှ စိုးရိမ်မကင်းဖြစ်မိပါသည်။



လတ်တလော အလှူငွေ မလုံလောက်မှုများအရ မယ်တော်ဆေးခန်း၏ အချို့သော ဝန်ဆောင်မှုများကို ၂၀၁၈ တွင် လျှော့ချရတော့မည်ဖြစ်သည်။ ကျန်းမာရေးလုပ်သားသင်တန်းများ၊ ဝန်ထမ်း လစာများနှင့် လူနာများအတွက် ဝန်ဆောင်မှုများကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ လျှော့ချရန် လိုအပ်လာပါသည်။ ဆေးခန်း၏ အသုံးစရိတ်များ လျှော့ချနိုင်ရန်အတွက် ဝန်ဆောင်မှုများကိုလည်း စရိတ်နည်းနည်းနှင့် လည်ပတ်နိုင်ရန် ပြန်လည်ဆန်းစစ်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ဝန်ထမ်းများကိုယ်တိုင် လစာလျှော့ယူကြရန် အတူတကွ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းတို့ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါသည်။ သို့သော်လည်း မယ်တော်ဆေးခန်းမှ အကူအညီလိုအပ်နေသည့် လူထုအတွက် လုံခြုံစိတ်ချရပြီး စရိတ်စကမကြီးပဲ သင့်တော်ကောင်းမွန်သည့် ကျန်းမာရေး ပြုစုစောင့်ရှောက်မှု ဆက်လက်ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်ရန် အထောက်အပံ့ အကူအညီများ အရေးပေါ် လိုအပ်နေဆဲဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အခွင့်အလမ်းနည်းပါးပြီး ထိခိုက်လွယ်သော လူထုများအတွက် အခြေခံ လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးရန်နှင့် အကာအကွယ်ပေးရန်တို့လည်း ပါဝင်သည့် ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတို့ ရရှိရန် ဆောင်ရွက်နေသည့် ယခုလို ထိလွယ်ရှလွယ် အသွင်ကူးပြောင်းရေးကာလတွင် စိန်ခေါ်မှု အများအပြားနှင့် ရင်ဆိုင်နေရချိန်ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာပြည်တွင်းနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့တွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ လက်လှမ်းမမီသည့် ရွှေ့ပြောင်း အလုပ်သမားများ၊ ဒုက္ခသည်များနှင့် ပြည်တွင်းအိုးအိမ်စွန့် တိမ်းရှောင်ရသူများ အပါအဝင် အကူအညီ အလိုအပ်ဆုံးဖြစ်သည့် ထိခိုက်လွယ်လူထုများအတွက် မယ်တော်ဆေးခန်းအနေဖြင့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် အလွန်အရေးကြီးပါသည်။ မယ်တော် ဆေးခန်းသည် အရည်အသွေးပြည့်ဝသော ကျန်းမာရေးပြုစုစောင့်ရှောက်မှုနှင့် လူမှုရေးဝန်ဆောင်မှုများ လက်လှမ်းမီအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရေးအတွက် သံဓိဋ္ဌာန်ချထားသော်လည်း ယင်းဝန်ဆောင်မှုများ ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော် လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် သင်တို့၏အကူအညီ လိုအပ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ ဒုက္ခ အရောက်ဆုံး ဖိနှိပ်ခံပြည်သူများအတွက် လူ့ဂုဏ်သိက္ခာပြည့်ဝသည့် ဘဝများကိုပေးစွမ်းနိုင်ရန် အတူတကွ လုပ်ဆောင်ကြပါစို့ ဟု ဆန္ဒပြုပါသည်။

**ကျေးဇူးပြု၍ အောက်ပါ ဝက်ဘ်ဆိုက် (သို့မဟုတ်) အီးမေးလ်မှတစ်ဆင့် မယ်တော်ဆေးခန်းနှင့် ဆေးခန်းမှ ဝန်ဆောင်မှုပေးနေသော လူထုအတွက် ထောက်ပံ့ကူညီပါ ။**

[ဝက်ဘ်ဆိုက် - maetaoclinic.org](http://maetaoclinic.org)

[အီးမေးလ် - fundraising@maetaoclinic.org](mailto:fundraising@maetaoclinic.org)

**မီဒီယာများနှင့် အခြားစုံစမ်းမေးမြန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်ကို ဆက်သွယ်ပါ။**

- အယ်လ်နီ စိုမာ ( အင်္ဂလိပ်ဘာသာ ) +၆၆ (၀) ၆၃ ၅၇၃ ၅၀၃၆
- ဖာထနီ ( ထိုင်းဘာသာ ) +၆၆ (၀) ၈၇ ၆၇၇ ၁၄၁၅
- နော်အဲနီ ( မြန်မာဘာသာ ) +၆၆ (၀) ၈၉ ၉၁၆ ၅၈၅၅